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úvodní slovo

Milí studenti,

při příležitosti zahájení školního roku 1998/1999 bych Vás chtěl pozdravit a
poděkovat zejména těm, kteří úspěšně na VŠB - TUO studují a také těm, kteří
si naši školu ke studiu vybrali a letošním rokem svůj vysokoškolský život
začínají.

Nový školní rok přinese řadu změn, které se jistě dotknou i Vás, studentů.
Postupně se bude uvádět v platnost nový vysokoškolský zákon, který
prohlubuje získaná akademická práva studentů a posiluje samostatnost školy
a jejího vedení.

Vy jistě uvítáte, že nový VŠ zákon nepočítá se zaváděním školného, ale
pouze s jistou formou administrativních poplatků. Chceme Vám, studentům,
v rámci možností vytvořit ty nejlepší podmínky ke studiu i plnohodnotnému
studentskému životu. Poskytnout Vám takové vzdělání, které umožní Vaši
konkurenceschopnou pozici na evropském i světovém trhu práce, prostě
vybavit Vás tak, abyste byli v životě úspěšní. K tomu nebude jistě stačit snaha
jenom nás, pedagogů, ale i zájem a snaha Vás, studentů.

Mnozí z Vás se setkají se službami našich kolejí a menz. Snažili jsme se přes
prázdniny úroveň těchto služeb opět zlepšit. Chtěl bych Vás v této souvislosti
poprosit, abyste pomohli udržovat koleje i menzy na dobré kulturní úrovni.
Budete mít možnost využívat i našich sportovních zařízení, která Vám umožní
obnovení sil do dalšího studia.

Naše škola oslaví v roce 1999 již 150 let od svého založení. Při této
příležitosti bude pořádána Světová konference o inženýrském vzdělávání.
Přál bych si co nejširší zapojení studentů do všech akcí, které v souvislosti
s tímto významným výročím budou uspořádány.

Přeji Všem úspěšný start do nového školního roku, pevné zdraví a osobní
spokojenost.

Prof. Ing. Václav Roubíček, CSc.
rektor

Foto: Josef Polák
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aktivity studentů

naše adresa

http://www.vsb.cz/STUDENTI/SUS/informator/frontpage/frontpage.htm

Novinky ze Stavovské unie studentů

Svým členům totiž nabízíme množství
zajímavých služeb a výrobků za velmi
atraktivní ceny.

Pochopitelně, že našimi členy jsou
automaticky všichni studenti naší
univerzity.

Nyní však přicházíme s převratnou
novinkou!

I nadále budeme pracovat pro všechny
studenty k jejich naprosté spokojenosti,
ale od tohoto semestru budeme některé
studenty zvýhodňovat pomocí tzv.:

V.I.P.
členství

Co obnáší?
Student, který si zakoupí známku SUS

pro období říjen 98 – červen 99 za
pouhých 60 Kč, což znamená asi

6,60 Kč za měsíc,
se stává V.I.P. členem SUS a má právo

požadovat slevy na vybrané produkty a
služby!

Kde můžete V.I.P. členství využít?
SUS provozuje řadu aktivit, při kterých

budete moci svého členství užít.
Nejprve si však v našich obchodech

musíte zakoupit V.I.P. známku, která vás
opravňuje užívat našich slev.

Pozor, známka je nepřenosná, tj. slevy
může využít pouze ten, kdo si známku
zakoupil! Známky si nelze půjčovat!

Obchody SUS
Jak jsme již uvedli, zde si můžete

zakoupit V.I.P. známky. Máme dva
obchody:
CopyStudio na rektorátu B 204
Po – Čt  8.00 – 11.30 a 12.00 – 14.30
Pá          8.00 – 12.00
a
SUS SHOP v Ostravě na EkF A 114
Po – Čt  8.30 – 14.30
Pá          8.30 – 12.30

V těchto obchodech můžete využít
kopírování s obsluhou, nebo kopírovat
na automatech, které jsou umístěny před
oběma obchody. V.I.P. členové se již
nyní mohou těšit na slevy, které
nabízíme při kopírování s obsluhou.

Protože se bavíme o obchodech, tak
zde především prodáváme. Náš
sortiment je velice pestrý. Najdete zde
velký výběr papírenského zboží ( sešity,
propisky, fotoalba, …), levné diskety a
CD, odbornou literaturu, trička s logem
školy apod.

Zřídíme vám ISIC kartu, zajistíme
aktivaci mobilních telefonů, či zřízení
studentského konta u IPB.

Na vybrané zboží a služby (a obojího
bude dost!) se samozřejmě vztahují naše
V.I.P. slevy.

Minigolf
Na kolejích zájemci naleznou

minigolfové dráhy, které se nám podařilo
dát do funkčního stavu.

I zde jsme pamatovali se slevou na
V.I.P. členy.

U minigolfového hřiště se nachází
občerstvení, ve kterém si kromě
minigolfu můžete půjčit také sítě a míče
pro další sporty a aktivně tak trávit svůj
volný čas na kolejích.

V tomto občerstvení pak nabízíme
několik slev pro V.I.P. členy při požívání
vybraných nápojů.

Billiard Club SUS
Další aktivita pro váš volný čas, která

se nalézá na kolejích v místnosti D 120.
V příjemném prostředí zde mohou hráči
využít našich dvou stolů - billiardu a
kulečníku.

Pro V.I.P. členy je samozřejmě
připravena sleva pro obě uvedené hry.

Kromě sportovního vyžití zde studenti
najdou také příjemné osvěžení ve formě
chlazených nealko nápojů.

Co vám dále SUS nabízí?
Aktivit pro studenty máme

připravených mnoho. Některé jsou
celoroční (např. kurzy angličtiny
zdarma), jiné se uskutečňují zpravidla
jednou za rok.

Věříme, že se opět uvidíme na setkání
studentů s rektorem VŠB-TUO a
ředitelem kolejí. Tato setkání pořádá
SUS ve spolupráci se Studentskou
komorou akademického senátu a všichni
účastníci se mohou svobodně vyjádřit
k problémům, které je trápí.

Dále již nyní připravujeme taneční
kurzy, tradiční ples SUS, Majáles atd.

Pokud budete mít nějaké problémy, se
kterými vám jsme schopni pomoci,
využijte naší pravidelné služby
v kanceláři SUS, která se nalézá na
rektorátu v Porubě v místnosti B 207.
Služba je vám k dispozici každý den od
9 do 12 hod. Můžete nám také zavolat
na 699 44 69 nebo 691 63 59.

prezidium SUS VŠB-TUO

S novým školním rokem vám přinášíme informace o vybraných aktivitách
SUS, které vám – studentům VŠB-TUO - pomáhají při vašich nákupech,
relaxaci apod.

MÁTE ZÁJEM
o mobilní telefon

a

NECHCETE PLATIT

3.465 Kč
za aktivaci

a

CHCETE UŠETŘIT

2.115 Kč?
Jak na to,

vám ochotně poradí
na INFOCENTRU SUS

každý den
mezi 8. a 12. hodinou,

příp. na telefonu

069/699 62 01
ve stejnou dobu.
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Velmi dobře si uvědomujeme,
co se kolem nás děje, a proto již déle
než rok funguje INFOCENTRUM
SUS.

Základním účelem INFOCENTRA je
zvýšení informovanosti studentů o
možnostech odborného uplatnění se
v podnicích a firmách naší republiky.
Současně umožňuje podnikům a
firmám získávat informace o
studentech.

Projekt INFOCENTRA vytvořili
studenti VŠB-TUO v úzké spolupráci
s vedením univerzity. Dnes již má
INFOCENTRUM nezastupitelné
místo v Poradenském centru VŠB-
TUO. Zde zajišťujeme oblast
profesního poradenství.

Za dobu našeho fungování se nám
podařilo navázat dlouhodobou
spolupráci s několika významnými
podniky ČR (např. VÍTKOVICE, a.s.,
ŽDB a.s. atd.). Vycházeje ze
zkušeností západních univerzit je
zřejmé, že pro lepší propojení teorie a
praxe je nezbytné vytvořit velmi těsnou
vazbu mezi podnikatelským
prostředím a vysokými školami.

Z tohoto důvodu je hlavním úkolem
INFOCENTRA navazování kontaktů
mezi budoucími absolventy a jejich
potencionálními zaměstnavateli.

INFOCENTRUM SUS

Informace nejen pro studenty
Každým rokem se výrazně zhoršuje situace na našem trhu pracovních sil,

která je vyvolána neutěšenou finanční situací řady podniků, které se pomalu
ale jistě dostávají do situace, kdy si nemohou dovolit najímat nové zaměstnance.
Proto dnes těžce shánějí práci nejen středoškoláci či lidé se základním
vzděláním, ale stále více přibývá nezaměstnaných v řadách absolventů VŠ!

K tomuto účelu jsme zřídili Databázi
studentů, která obsahuje informace o
studentech 3. až 5. ročníků, jež nám
poskytli své údaje na základě námi
předloženého dotazníku.

Nebráníme mladším studentům, aby
i oni vyplnili dotazník, ale bohužel
většina produktů, které podniky chtějí
nabízet je zaměřena na studenty
studující již některý obor či
specializaci.

Jestliže podniky využívají pro své
potřeby Databázi studentů, studenti
získávají informace o podnicích z
Databáze podniků (firem). V této
databázi je uvedena stále
aktualizovaná nabídka podniků a jejich
produktů pro studenty.

Podniky mají zájem nabízet
studentům témata seminárních a
diplomových prací, stipendia apod.

Stále větší popularitu získávají
exkurze na pracovištích našich
partnerů.

Dalším významným pozitivem
vzájemné spolupráce mezi
INFOCENTREM a VŠB-TUO na
jedné straně a podniky na straně druhé
je systematické umísťování studentů
VŠB-TUO na povinné odborné praxe
do našich partnerských podniků, čímž
se jednak zvýší kvalita praxí a podniky

budou mít také větší možnost vybrat
si budoucí zaměstnance v průběhu
jejich studia.

Pokud se některému ze studentů
podaří spolupracovat s určitým
podnikem již ve třetím ročníku, má
před sebou možnost postupného
vzájemného poznání se ještě na vysoké
škole během následujících tří let studia.
V takovém případě se zvyšuje
pravděpodobnost, že po třech letech
vzájemné spolupráce získá zaměstnání
právě on.

Je pochopitelné, že ne všichni
studenti budou osloveni našimi
partnery, popř. dostanou příležitost s
podniky spolupracovat. Tuto možnost
mají pouze ti, kteří jsou nebo budou
zapsáni v Databázi studentů.

Protože podniky v současnosti
upřednostňují vysokou kvalitu před
kvantitou nabízené pracovní síly,
záleží na každém jedinci, jak se ke své
budoucnosti postaví.

My jsme zde pro studenty a rádi
poradíme. Pracoviště INFOCENTRA
se nachází v areálu kolejí a menz VŠB-
TUO v Ostravě – Porubě na budově E
ve třetím patře (E320).

Přijďte se zeptat do kanceláře
INFOCENTRA (resp. zavolejte na tel.
699 62 01, 699 63 75), zda v dané
chvíli existuje nějaká konkrétní
nabídka pro váš obor či specializaci a
my se vám pokusíme pomoci.

Ing. Roman Kozel
prezident INFOCENTRA SUS

NABÍZÍ OKAMŽITÉ ŘEŠENÍ NEDOSTATKU PRACOVNÍCH SIL V OBDOBÍ

NÁRAZOVÝCH ZAKÁZEK A SEZONNÍCH PRACÍ

ZAJIŠTĚNÍ PRACOVNÍKŮ
VČETNĚ DOPRAVY, STRAVOVÁNÍ A UBYTOVÁNÍ

POJIŠTĚNÍ PRACOVNÍKŮ

PRO PŘÍPAD PRACOVNÍHO ÚRAZU

NÁSTUP PRACOVNÍKŮ

VE STANOVENÉM OBDOBÍ

ZPRACOVÁNÍ A VÝPLATA MEZD

KONTAKTY

wwwwwwwwwwwwwww.kappa.cz.kappa.cz.kappa.cz.kappa.cz.kappa.cz

Praha: 02-691 31 31 • Plzeň: 019-722 54 08 • Hr. Králové: 049-521 03 35
Č. Budějovice: 038-77 04 90 • Liberec: 048-535 52 58 • Ostrava: 069-699 62 90

Olomouc: 068-522 50 07 • Brno: 05-78 97 54 • Zlín: 067-758 32 19
Pardubice: 040-643 00 30
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Soutěž byla vypsána pro studenty VŠB
– TUO bez rozdílu fakult a ročníků,
podmínkou bylo jen studium jazyka
v domácích podmínkách, proto byla
účast v soutěži omezena na studenty,
kteří nepobývali v některé německy
mluvící zemi déle než dva měsíce.

Počet pouhých 17 přihlášených
studentů nesplnil vzhledem k vypsané
finanční odměně očekávání organizátorů
soutěže, nejpočetnější zastoupení
ekonomické fakulty nebylo naproti tomu
žádným překvapením.

Soutěžící si mohli své jazykové

schopnosti a dovednosti ověřit nejprve
22.4.1998 v komunikativně zaměřeném
testu sestaveném výhradně zahraničními
lektorkami, který tvořil první, písemné
kolo soutěže. Nejlepších 8 studentů pak
postoupilo do druhého, ústního kola,
které probíhalo o 14 dnů později
v přátelské a kolegiální atmosféře za
účasti obou lektorek.

Pro porotu nebylo jednoduché
ohodnotit předvedené velmi dobré
jazykové znalosti a pohotové a často
vtipné reakce téměř všech soutěžících
v tomto kole.

Nakonec zvítězila Marcela Chrástecká
z 2. ročníku, která získala finanční
odměnu 2.500,- Kč a stejně jako další
dva ocenění studenti titul
„SPRACHTALENT 98“. Jako druhý se
umístil a  odměnu 1.500,- Kč získal
student 1. ročníku  Tomáš Černý a třetí
místo obsadil Martin Kolátek z 2.
ročníku, který byl oceněn tisícikorunou.
Finanční odměny a titul
„SPRACHTALENT 98“ vítězům
oficiálně předal na zasedání vědecké
rady dne 12.6.1998  rektor univerzity
Prof. Ing. Václav Roubíček, CSc.

Přejme jim, aby si získaného
finančního obnosu důstojně užili a
prokázané jazykové znalosti podobně
uplatnili i v praxi.

Mgr. Libuše Halfarová
katedra jazyků

VŠB – Technical University of
Ostrava, as the only institution in the
Czech Republic, has created in
cooperation with the Educational Testing
Service (ETS) Princeton, USA a
Computer–Based Testing Practice
Center for TOEFL, GRE and GMAT.

The Educational Testing Service is
moving from paper–based testing to
computer–based testing (CBT) for
TOEFL, GRE and GMAT. The goal of
our CBT Practice Center is to offer
students and others interested
the possibility to prepare for
computer–based tests.

Anyone interested can use the TOEFL
Sampler (CD-ROM) with no charge to
- become familiar with the computer–

based testing program, including new
question types

- learn how to use PC and a mouse
- use testing tools and practice scrolling
- answer sample questions in the

Listening, Structure, Reading and
Writing sections.
Most parts of the tests are computer–

adaptive (CAT), in which the computer
selects a unique set of questions matched
to the examinee‘s ability level.

CBT Practice Center is accommodated
at the Department of Languages, Dr.
Malého 17, Ostrava 2 (Room No 401)
and is open to all interested students and
teachers in the region, whether from
universities or from other educational
institutions (and later to the greater
community). There is no charge for use
of the test preparation materials or for
the access to the center. Working hours
of the CBT Practice Center will be
announced in October 1998.

The CBT Practice Center does not
function as a testing center. The actual
tests are taken at

J. W. Fulbright Commission
Táboritská 23,  130 87 Praha 3
Tel.:27 71 55, 697 65 26
Fax: 697 56 00
e-mail: fulb@mbox.cesnet.cz
http: measure.feld.cvut.cz/fulbright
The Information Bulletin for 1998-99

will be available at the Department of
Languages, VŠB-TU of Ostrava.

Computer–Based Testing
Practice Center

Nové kurzy katedry
jazyků ve školním

roce 1998/99
Nabízené kurzy jsou pro studenty

zdarma a jejich cílem je nabídnout,
mimo povinnou výuku jazyků
zařazenou jednotlivými fakultami do
studijního programu, ještě něco navíc
a seznámit studenty s netradičními
možnostmi zdokonalování se v
jazycích.
LEARNING ENGLISH THROUGH
DRAMA
(vede Claire M. Donohoe, B.A.,
P.G.C.E.)

ENGLISH FILM STUDIES
(vede Claire M. Donohoe, B.A.,
P.G.C.E.)
ART WORKSHOP FOR STUDENTS
OF THE ENGLISH LANGUAGE
Improve your English the creative
way
(vede Roxana Marek, B.A.F.A.)
KUNSTWERKSTÄTT FÜR
STUDENTEN DER DEUTSCHEN
SPRACHE
(vede Roxana Marek, B.A.F.A.)
ENGLISH THROUGH
PSYCHOLOGY
(vede Mgr. Galina Šedivá)

PhDr. Julie Švábová
vedoucí katedry jazyků

Sprachtalent 98
Po vzoru soutěže „TOP SPEAKER“ v anglické konverzaci, která úspěšně

probíhala v minulých letech, uspořádala Katedra jazyků VŠB – TU Ostrava
konverzační soutěž v jazyce německém „SPRACHTALENT 98“. Důvody
k pořádání této akce právě v letním semestru školního roku 1997/98 byly hned
dva – přítomnost dvou německých lektorek Roxany Marek a Simone Scheiding
na katedře cizích jazyků a letošní absence již zmíněné soutěže v angličtině.

for
TOEFL (Test of English as a Foreign Language)

GRE (Graduate Record Examinations)
GMAT (Graduate Management Admission Test)

katedra jazyků informuje



Vzhůru do studentského života!Vzhůru do studentského života!
IPB Studentské konto

běžný účet s výhodnou úrokovou sazbou
•

kontokorentní úvěr do výše 2 000 Kč
•

spořící účet
•

úvěr 20 000 Kč ročně na náklady studia
•

první platební karta zdarma
•

mezinárodní stud. průkaz ISIC zdarma
•

po ukončení studia IPB Privátní konto
•

phonebanking – telefonní či faxové ověřování stavu účtu
•

směnárenské služby do stanoveného limitu zdarma
•

obchodování na Burze cenných papírů, a.s. a RM-S, uzavření smlouvy zdarma
•

studijní pobyty v rámci nadace Student
•

výdělky z akvizice IPB Studentského konta

Založení nebo obnova možná i prostřednictvím
Internetu: http://www.ipb.cz

Studentské konto a jiné produkty IPB, a.s. si můžete založit
v nově otevřené pobočce Investiční a Poštovní banky, a.s.

v Ostravě-Porubě, Hlavní třída 703

Provozní doba: Po – Pá       8.00 – 17.00 hod.
Telefon: 069/6105601-3, fax 069/6105600

Lev na Vaší straně ve světě vzdělání
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Smyslem taekwon-da bylo vytvořit velice
účinné bojové umění sebeobrany, neméně
důležitým prvkem výuky je však také
aspekt morálních principů, který má tvořit
člověka čestnějšího, vytrvalejšího,
sebevědomějšího apod. Typické je dnes
taekwon-do především svou velkou silou,
dokonalou technikou, rychlostí a
obratností, a tak není nic překvapujícího,
že i v neasijských zemích jako např.
v USA či v Polsku je taekwon-do mnohem
populárnější nežli karate nebo jiná bojová
umění.

Důležitým prvkem výuky je nácvik
základních technik. Uvážíme-li, že v 15-ti
dílné encyklopedii taekwon-da je popsáno
přes 3200 nejrůznějších technik (přičemž
k plné dokonalosti někdy nestačí ani rok
výuky jedné z nich), můžeme říci, že se
taekwon-du lze opravdu věnovat celý
život. Po zvládnutí určité skupiny
základních technik, jsou tyto sdruženy do
sestav, tzv. tulů. Tulů je celkem 24 a jsou
rozděleny podle náročnosti.

Pro mnohé je nejatraktivnější částí
taekwon-da výuka volného boje. Protože
ale v simulovaném boji nelze použít na
soupeře tvrdou zakončovací
techniku (která by mohla mít za
následek i velice nebezpečné
zranění), existuje zde speciální
forma výuky tzv. Wirok, kde
má každý možnost si vyzkoušet
svou sílu. Např. na exhibicích
máte možnost vidět přerážet 5-10
cm dřevěné desky, 10-15 střešních
tašek jednou ranou, sekání cihel
nebo ledových ker nebo přelomení
desky špičkou prstů.

Vrcholnou formou výuky je
vlastní sebeobrana - Hosin sul.
Jejím smyslem je připravit člověka
tak, aby byl schopen ubránit  se
jednomu i více útočníkům, a to jak
neozbrojeným, tak i ozbrojeným.

Dnes jsou sdruženi všichni
taekwon-disté ve dvou dominatních
civilních světových organizacích
(ITF a WTF), které zajišťují výuku,
růst technické vyspělosti cvičenců
a pořádají mezinárodní závody v
taekwon-du, včetně mistrovství
světa.

V České republice jsou taekwon-disté
ITF sdruženi pod Českým svazem
Taekwon-do ITF (internet:

TAEKWON-DO I.T.F. je tu pro všechny
Když v dubnu roku 1955 bylo v Koreji generálem CHOI

HONG HI poprvé oficiálně představeno veřejnosti bojové
umění sebeobrany TAEKWON-DO, nikdo netušil jak
populární se za několik málo let stane. Dnes, 43 let po
jeho vzniku, jej aktivně vyznává přes 60 miliónů lidí na
celém světě a ve své sportovní podobě (W.T.F.) bylo
dokonce zařazeno do rodiny olympijských sportů.

http://taekwondo.cstv.cz/) ve 27
registrovaných oddílech. Dohled nad
výukou má již 11 let korejský velmistr
HWANG HO YONG, který jako jediný v
ČR může zvyšovat cvičencům technické
stupně. Již přes 6 let má ČR také velice
úspěšnou státní reprezentaci (např. Radka
Dlouhá - mistryně světa 1994, Jiří Hovorka
- juniorský mistr světa 1995). Na
posledním Mistrovství světa v Rusku 1997
patřila Česká Republika mezi absolutní
světovou špičku, když se 9x dostala do
finále a utkala se s Koreou (země původu
Taekwon-da).

Na severní Moravě se taekwon-do učí
zhruba od roku 1992  v ostravské škole

TAEKWON-DO ITF - IL DONG,
Studentská 1770,
k a n c e l á ř
J O B - c e n t r a ,

O s t r a v a
Poruba, tel. 069/
699 6386, 691 4178
(internet: http://
www.jobcentrum.cz/

ildong/ildong.htm), dále pak ve Frýdku
Místku - HPC Taekwon-do ITF F-M
(internet : http://www.gedip.cz/
taekwon-do/) a v Opavě (školy SE

JONG a SAM MOON).
Studenti VŠB-TUO v Ostravě

mají díky spolupráci KTVaS
VŠB-TUO a školy Taekwon-da
IL DONG Ostrava také

možnost od roku 1996 navštěvovat hodinu
tělesné výchovy (bojová umění) na
VŠB-TUO, kde se mají možnost také
s taekwon-dem setkat a zkusit se z něj něco
málo naučit.

Ing. Marek Lazor
TAEKWON-DO ITF - IL DONG



INFORMÁTOR 11

NOVÁ HUŤ, a.s. plní program modernizace a restrukturalizace

Málokterý podnik v České republice prošel v posledních letech obdobím tak výrazných

změn jako akciová společnost NOVÁ HUŤ. Tyto změny, které ještě zdaleka neskončily,

jsou o to významnější, že probíhají právě v hutním podniku. Tedy v oboru, který byl

před několika lety některými politiky málem předurčen k zániku.

Akciová společnost NOVÁ HUŤ je jedním z hutních podniků, které odbornou i obecnou

veřejnost přesvědčují o opaku. Po letech nezájmu o učební obory ocelář, valcíř a

další a o studium hutních oborů na VŠB se situace začíná pomalu měnit k lepšímu.

V letošním roce se poprvé přihlásil dostatečný počet žáků a studentů, kteří se na

středních odborných učilištích připravují pro NOVOU HUŤ, a.s., zvyšuje se také zájem

o vysokoškolská studia.

NOVÁ HUŤ, a.s. uvedla do provozu a zahájila, dokončuje nebo připravuje významné

modernizační stavby, které zajistí její prosperitu v náročných podmínkách nejen

českého trhu, ale zejména po začlenění naší republiky do evropských struktur. Tyto

nové technologie zajiš�ují výrazné snížení provozních nákladů včetně výrazných úspor

pracovních sil a znamenají významné zvýšení jakosti výrobků. Součástí

modernizačních akcí je i důsledná ekologická politika. Postupné zavádění řízení

ochrany životního prostředí v celé akciové společnosti je také součástí filosofie a

kultury NOVÉ HUTI, a.s.

K nejvýznamnějším modernizačním akcím patří budování minihutě na výrobu za tepla

válcovaných pásů. Její první část byla ukončena v prosinci loňského roku, za necelý

rok má být dokončena navazující válcovna. Před několika měsíci byly zahájeny

přípravné práce na stavbu dalšího kontilití. Po roce 2000 kontilití plně nahradí odlévání

oceli do ingotů.

Dalším ze strategických cílů je přeměna společnosti z výrobně orientované na

společnost orientovanou na plnění potřeb zákazníka, na společnost s manažery

řízenými podle cílů vycházejících z potřeb společnosti. Uskutečňuje se strategický

marketing a systém kontrolingu.

Významný podíl na této přeměně mají mladí lidé. V září se konal První společenský

večer NOVÉ HUTI, a.s., na kterém převzalo Výroční cenu generálního ředitele za rok

1997 za významný podíl při uvedení první části minihutě do provozu deset

zaměstnanců. Byli mezi nimi starší a zkušení odborníci, kteří svoje schopnosti

prokazují léta, a byli mezi nimi i mladí lidé. Nejen oni, ale i mnozí další dokazují, že

VŠB vychovává špičkové odborníky. Než se z absolventů s čerstvým diplomem tito

odborníci stanou, čekají je léta práce a neustálého vzdělávání. Protože jaké místo v

akciové společnosti zaujmou, záleží především na nich. Podmínky k tomu jim vytváří

akciová společnost NOVÁ HUŤ, největší hutní podnik v České republice.
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Jak se efektivně učit cizí jazyk, jak se
přinutit, jak nepřestat, jak úspěšně
komunikovat slovně i mimoslovně s
druhými lidmi, jak se zdravě prosadit, jak
číst rychleji a s větším porozuměním textu,
jak motivovat své podřízené,
jak výrazně zlepšit svou paměť
pomocí asociační listiny, jak
zvládat konflikty, jak se zbavit
trémy, jak správně relaxovat, to
je jen ukázka z mnoha
probíraných témat, o které byl
mezi účastníky největší zájem.

Mezi hlavní kvality těchto
kurzů patří skutečnost, že
David Gruber nenabízí ve
svých kurzech pouze
jednotlivé rady a doporučení,
ale snaží se vysvětlit obecné

Letní kurzy Davida Grubera
s mezinárodní účastí

Ve dnech 27.-31. července a 28.-29. srpna 1998 proběhly na kolejích
VŠB-TUO za účasti studentů, pedagogů, ale i dalších zájemců ze čtyř zemí
světa vzdělávací kurzy připravené ve spolupráci s ing. Davidem Gruberem
INFOCENTREM SUS.

Dobrá nálada pokračovala i na
odpoledních, ať už sportovních nebo
společenských akcích.

David Gruber opět prokázal, že se danou
problematikou intenzívně a se zaujetím

zabývá již řadu let a umí
shromážděné vědomosti
účinně předávat i druhým.
Například po absolvování
několika dnů se účastníci
mohli přesvědčit na testech
rychločtení, že se nejedná
o pouhou teorii, ale že
uplatňování doporučených
metod v praxi přináší skutečně
výrazné zlepšení dosahova-
ných výsledků a cennou
úsporu času.

Jak uspět u zkoušky
Na základě četných žádostí ze strany

zájemců o vzdělávací kurzy Ing. Davida
Grubera jsme ve spolupráci s tímto
odborníkem připravili seriál rad, které vám
pomohou nejen při zvládání vysoko-
školského studia.

Neztrácejme tedy čas a poodhalme
společně roušku tajemství, která zakrývá
naše dosavadní nezdary.
1. Vžij se do postavení druhého

Důsledné ovládnutí a používání této
zásady by snad stačilo už k tomu, že
bychom se nemuseli učit žádné další
zásady. Zásada empatie, tj. vcítění do
myšlenek, tužeb, přání, sympatií a
antipatií, pocitů, momentálního stavu,
lásek a nenávistí druhého je natolik
univerzální, že z ní při troše snahy většinu
ostatních zásad odvodíme.

Vžijme se do psychiky zkoušejícího.
I učitel je jen člověk. Ač bychom v něm
někdy rádi viděli neomylný stroj. Nejen
že má jako člověk právo na  chvilkovou
nesoustředěnost, ale byl by přímo zázrak,
kdyby během zkoušení k výpadkům jeho
pozornosti nedocházelo. Často neví, kam
dříve skočit, prožívá si na škole své
starosti, konflikty. A soustředit se při tom
všem na každé slůvko zkoušeného
studenta je jednou z posledních věcí, která
ovlivňuje jeho plat, postavení a vůbec
existenci.

Nevzít to v úvahu může vyústit v
tragédii. Byl jsem sám několikrát během
své školní docházky svědkem problémů
tohoto typu:

Student znal, vykládal, profesor občas
poklimbával. Student vyčerpal téma (třeba
na jedničku) a odmlčel se. Odmlčení
vyrušilo profesora z klimbání. Tušil, že
student dlouho  mluvil a že by mohl
oznámkovat výborně, ale pro jistotu se
chtěl ještě zeptat na nějakou základní věc.
Položil tedy otázku týkající se oné základní
věci. Student se zatvářil nechápavě: „Co
ještě učitel chce, když už jsem to jednou
řekl?“ Mlčel tedy a usilovně přemýšlel
ještě o dalších možných odpovědích na
otázku, kterou už jednou vyčerpávajícím
způsobem zodpověděl. A na nic
nepřicházel. Profesor posmutněl („takovou
základní věc student neví“) a snížil
hodnocení. Pocit křivdy studentovi zůstal
nadlouho.

Není snad třeba již dále vysvětlovat, co
tedy máme v takových případech dělat.
Opakovat, opakovat, i když nám to může
osobně připadat „jak u blbých“.

Celou knihu „Uspějte u zkoušek a
konkurzů“ (vydalo nakladatelství
REPRONIS Ostrava 1998) je možné
koupit v obchodech SUS nebo získat další
informace v Konzultačním středisku
Gruber-TDP, Ostrava, ul. 30.dubna 2A,
tel. 6113002. -rAk-

zákonitosti platné pro velké
množství příkladů z oblasti
mezilidských vztahů. Při
správné aplikaci těchto
několika základních a
jednoduchých vzorců je
možné být připraven
(a zároveň nebýt překvapen)
na velkou spoustu
rozmanitých životních situací.

Ve velice neformální
atmosféře a převážně ve formě
her si tak účastníci kurzu
mohli vyzkoušet např.
pravidla asertivního chování při reklamaci
vadných bot, mohli pozorovat při
videoprojekci svá gesta, mimiku i postoje
při vyjadřování nejrůznějších emočních
stavů i zcela běžných situací. Veselým
zpestřením bylo sledovat a analyzovat
mistra v tomto oboru, skvělého
francouzského herce, Louise de Funese,
jehož repertoár výrazových prvků je
obdivuhodný a zcela výjimečný.

A tak skutečně jeden kurz vedený
farmulti metodou Davida Grubera
(metoda, kdy učitel má široké znalosti
z mnoha vzdálených oborů), může
účastníkům ušetřit řadu dalších kurzů a
knih. Neboť jak sám autor říká: „Co je
v životě důležitější? Dostávat jednotlivé
rady a doporučení nebo získat najednou
celé know-how?“

Ing. Josef Kašík
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 Kniha – přítelkyně
člověka

ROALD DAHL
Milostné rošády

Tato úsměvná knížka známého
anglického povídkáře je složena ze čtyř
povídek, přičemž obzvláště na první a
poslední z nich si literární fajnšmekři
pochutnají jakožto na opravdové písemné
gurmánské specialitě.

Příběhy z této povídkové sbírky jsou –
s výjimkou jediné – precizně kompo-
nované originální anekdoty s překvapivou,
až šokující pointou, povídky
o „bezbolestné bolesti“, v různých hávech
obměňující české přísloví: Kdo jinému
jámu kopá, sám do ní padá.

Jsou to mistrné černohumorné grotesky,
psané vytříbeným jazykem, které by
neměly uniknout Vaší pozornosti.

(Úryvek z knihy)
Jeho sbírka pavouků, nebo přesněji

pavoukovců třídy Arachnoidea, neboť
zahrnovala také štíry a další členovce, byla
snad jedna z nejobsažnějších nemuzejních
sbírek a jeho znalosti tisíců druhů a čeledí
byly impozantní.

„Vám se pavouci opravdu líbí?“ ptávaly
se Oswalda jeho návštěvnice, když jim
předváděl svou sbírku.

„Přímo je zbožňuji,“ odpovídal. „Zvláště
samičky. Připomínají mi mnoho lidských
samiček, které jsem v životě poznal.
Připomínají mi moje nadevše oblíbené
lidské samičky.“

„Nesmysl, miláčku.“
„Nesmysl? Ani bych neřekl.“
„Zní to trochu urážlivě.“
„Naopak, má drahá, je to největší

poklona, jakou mohu ženám složit. Víte
například, že pavoučí samička je při
milování tak divoká, že její partner může
mluvit o štěstí, když vůbec uchrání holý
život? Musí být setsakra čiperný a náramně
fikaný, aby vyvázl se zdravou kůží.“

„Ale Oswalde!“
„A samička lovčíka, má milovaná, docela

malinkatý pavouček, je ve své vášni tak
nebezpečná, že ji musí milenec nejprve
důkladně svázat a řádně zauzlit svým
vláknem, než se ji odváží obejmout…“

„Ach, přestaňte, Oswalde. Okamžitě
přestaňte!“ křičely ženy a oči jim plály
leskem vzrušení.

OLIN

PŘEVÁŽNĚ VÁŽNĚ NEVÁŽNĚ
Vyměním 100+1 zahraniční zajímavost

za 3+1 s balkónem

Dobrá zpráva pro studenty
Ekonomické fakulty VŠB - TUO
Po vleklých jednáních vedení naší

školy s managementem Dopravního
podniku Ostrava a. s. ohledně řešení
dopravy studentů Ekonomické fakulty
do centra města, která se táhnou již
řadu let, nastal konečně obrat k
lepšímu. Od září t. r. mohou dojíždět
studenti a nejen oni do centra Ostravy
opět autobusovou linkou č. 200, která
byla nově posílena jednak nasazením
článkových vozů a také v úterý, ve
středu a ve čtvrtek zařazením nového
spoje s odjezdem v 8.13 ze zastávky
„Studentské koleje“, kde byl rovněž
nasazen článkový vůz.

Pro cestující užívající porubské spoje
je dobrou zprávou prodloužení části
spojů autobusové linky č. 40 až na
zastávku „Studentské koleje“ a
přesměrování této linky po ulici Dr.
Slabihoudka. Tímto krokem Dopravní
podnik reaguje na požadavek rychlého
spojení s jednotlivými částmi Poruby
a možnost přestupu na celou řadu
tramvajových linek na zastávce
„Vozovna Poruba“.

Současný jízdní řád autobusu č. 200
ze zastávky „Studentské koleje“
vypadá tedy takto:

Pracovní dny
06 30 33

08 13 30
10 15

12 03

13 30

15 35

Tolik tedy ve stručnosti k částečným
úpravám jízdních řádů, které jsou svým
způsobem dle sdělení ředitele
Dopravního podniku Ing. Františka
Vaštíka kompromisem mezi chtěným
a možným. Poděkujme tedy vedení
naší univerzity, konkrétně panu rektoru
Prof. Ing. Václavu Roubíčkovi, CSc.
a prorektoru Prof. Ing. Tomáši
Čermákovi, CSc. za obrovskou snahu,
se kterou tato zdlouhavá vyjednávání
vedli a za pochopení studentských
problémů s cestováním.

Ing. Šárka Vilamová

Po prázdninách jsme tady opět
s naší tradiční soutěží o hodnotné
ceny.

To znamená jediné, že i nadále se
můžete těšit na zajímavé výhry – tedy
pokud budete soutěžit!

A proč nesoutěžit, když to nic
nestojí?

Pokud správně odpovíte na naše
dnešní soutěžní otázky, pak se
můžete stát jedním z pěti šťastných
výherců, které vylosujeme z došlých
odpovědí.

Jaké budou dnešní soutěžní otázky?
No přece jednoduché!
1. Jaké je minimální úročení

osobních účtů zaměstnanců a
studentů VŠ u Moravia Banky,
a.s.?

2. Od kterého roku poskytuje
služby JOB – centrum Ostrava?

3. Kolik činí poplatek za V.I.P.
členství SUS?

Pokud už jste zapomněli na pravidla
naší soutěže, pak si zapište, že své
správné odpovědi máte nosit na
INFOCENTRUM SUS, resp. do
obchodů SUS a nebo je vhazujte do
schránek, které jsou umístěny na
kolejích s označením:

INFORMÁTOR
INFOCENTRUM

- nejpozději však do 14.10.1998
(Jinak výhry propadnou a to by byla

přece škoda, ne?)
A komu můžete poděkovat za ceny,

o které hrajeme? Tentokrát věnují
ceny:

Moravia Banka, a.s.
JOB - centrum OstravaJOB - centrum OstravaJOB - centrum OstravaJOB - centrum OstravaJOB - centrum Ostrava
Stavovská unie studentů

VŠB-TUO
INFOCENTRUM SUSINFOCENTRUM SUSINFOCENTRUM SUSINFOCENTRUM SUSINFOCENTRUM SUS

-rAk-

Soutěž o ceny



14 INFORMÁTOR

Letošní sezóna veslařů byla na přelomu
prázdninových měsíců korunována
úspěchem v podobě  zisku bronzové
medaile nejúspěšnější  veslařky VŠB-TUO
ing.Jany  Matuštíkové (EkF, PDS II.) ve
dvojskifu ženy lehká váha (do 59 kg).

Po bronzu z Akademického mistrovství
ČR  a 5.místě v seriálu Českého poháru
na trenažérech CONCEPT II dosáhla na
medaili také na vodě. Posádku dvojskifu
vytvořila společně se svou dlouholetou
soupeřkou Evou Nedělníkovou,
studentkou UP Olomouc.

Bronz veslařů VŠB-TUO
z  Mistrovství ČR

Ani další posádky VŠB-TUO se na
umělém veslařském kanálu v Račicích
neztratily - dvojskif muži Škarpa, Matyáš
obsadil v těžké konkurenci 8. místo a
dvojskif muži LV (do 70 kg) Velička,
Kohut skončil na 9.místě.

Na podzim již čeká veslaře VŠB-TUO
příprava na  Akademické mistrovství a na
seriál Českého poháru na trenažérech,
z něhož se bude jeden závod konat na
akademické půdě VŠB-TUO v termínu
30.1.1998. Mgr. Jiří Žídek

KTVS

Letošní ročník byl velmi
vyrovnaný, mnohdy
o konečném umístění
v tabulce rozhodovaly
i jednotlivé míče
v setech. Mezi osmi
týmy východní
oblasti byli badmin-
tonisté VŠB-TUO po základní části čtvrtí
a celkově se umístili na 5.místě, když je
v závěru předstihl o jediný bod tým
Bohumína.

Předseda oddílu, student EkF, Adam
Janíček si po skončení  soutěže postěžoval,
že největší slabinou je nedostatek  hráček,
čímž se zbytečně ztrácí body. Pro nový
školní rok 1998/99 se rýsuje užší
spolupráce oddílu s RNDr.Durdovou při

výběru talentovaných hráček z hodin TV.
Adam Janíček také startoval na

Akademickém mistrovství ČR v Brně a
vzorně reprezentoval VŠB-TUO, když se
svou partnerkou Simonou Cihlářovou
z TU Liberec vybojoval akademický
mistrovský titul v mixu! Za své výkony
v letošní sezóně byl vyhlášen  v  „Desítce
nejlepších  sportovců  VŠB-TU Ostrava
1998“.

Vedení oddílu badmintonu by touto
cestou chtělo poděkovat vedení KTVS a
VSK za dostatek kvalitních tréninkových
hodin v tělocvičnách na Hladnově a
Porubě a za podporu morální při bojích
o ligové body.

Mgr. Jiří Žídek
KTVS

Po obrovském úspěchu několika
klasických muzikálů můžeme nyní
shlédnout muzikál na ledě – Mrazík.
Ano, jde o novou verzi známé ruské
pohádky, kterou jsme zvyklí vídat
v televizních obrazovkách v čase
vánočním.

Autoři projektu – Jindřich Šimek
(scénář, režie) a Boris Urbánek (hudba)
se rozhodli děj pohádky přenést na
ledovou plochu a doplnit jej příjemnou
hudbou. Do hlavních rolí přitom obsadili
trojnásobné mistry světa v krasobruslení
– Radku Kovaříkovou (Nastěnka) a
Reného Novotného (Ivánek), které jsem

požádala o rozhovor pro náš časopis.
Sehnat  zaneprázdněné krasobruslaře
však nebylo vůbec jednoduché, proto bych
na tomto místě ráda poděkovala
doc. PhDr. Ing. Janu Novotnému, CSc.
z ekonomické fakulty, za to, že nám setkání
se svým sympatickým synem a jeho
půvabnou ženou umožnil.

Jak vůbec došlo k realizaci nápadu
přenést filmovou pohádku na
ledovou plochu a udělat z ní muzikál
na ledě Mrazík?

René: Projekt vymyslel Jindřich Šimek,
který v této branži již mnoho let působí a
režíroval např. muzikál Jeptišky. Původně
měl být Mrazík uveden jako činohra,
později se začalo uvažovat o spojení
s ledovou plochou, která celému muzikálu
dodá charakteristickou zimní atmosféru.
My jsme byli o spolupráci požádáni

Na slovíčko
s Nastěnkou
a Ivánkem

Oddíl badmintonu VŠB-TUO
letos boduje

Mnozí studenti jistě znají pěkné prostředí tělocvičny KTVS na Hladnově, kde
se hraje badminton v rámci hodin tělesné výchovy.  V odpoledních hodinách
tam pravidelně trénuje oddíl badmintonu VSK VŠB-TUO, který je účastníkem
celostátní II.ligy. Ta se dělí na západní a východní oblast,  vítězové obou oblastí
spolu s posledním týmem I.ligy hrají baráž o postup do nejvyšší soutěže.



přibližně před rokem a byly nám nabídnuty
hlavní role Nastěnky a Ivánka. Jindřich
Šimek je nejen režisérem projektu, ale také
jeho scénáristou a producentem.
Choreografie se ujal František Blaťák,
trenér krasobruslařů.

Neohrožuje fakt, že se nyní
věnujete Mrazíkovi, přípravu na
nadcházející krasobruslařskou
sezónu?

René: Já doufám, že ne.
Radka: Vněkterých momentech jsem si

myslela, že ano, ale nácvik i generálky,
byly pro nás, podle mého názoru, spíše
přínosem, protože se i touto formou
přípravy dostáváme do formy a jsem ráda,
že tady tato možnost je. Projekt je to
samozřejmě velmi náročný, zejména pro
Ivánka, protože ten je na ledě prakticky
pořád.

Z USA už máte zkušenost
s působením v showbusinessu.
Neláká vás pověsit závodní kariéru
na hřebík a místo tvrdé tréninkové
dřiny se raději věnovat podobným
projektům jako je právě Mrazík?

René: Asi to tak nevypadá, ale i práce
na Mrazíkovi je poměrně velká dřina, která
se sice s tréninkovou přípravou na závody
nedá srovnávat, protože tam jde o něco
jiného, ale ani v showbusinessu
krasobruslaři moc oddechu nemají. Když
po jedné z generálek probíhala tisková
konference, tak Martin Dejdar prohlásil,
že si myslel, že i role baby Jagy bude
mnohem lehčí, ale že byl sám překvapen
z toho, jak je účinkování v muzikálu „na
suchu“ a zejména na ledě fyzicky
i psychicky náročné.

Jak po náročném dnu odpočívají
mistři světa?

Radka: Usneme jakkoli a kdekoli. Pro

mě a asi i pro ostatní sportovce je
nejdůležitější dostatek spánku, protože ten
dodá nejvíce energie.

René: Taky je důležité odpočinout si
psychicky - odpoutat se a relaxovat –
nejlepší jsou masáže, ale taky přátelé a
známí nám dodávají hodně sil. Radčinu
bratrovi se před nedávnem narodil
chlapeček, takže si s ním chodíme občas
hrát, když jsme doma, což je krásné
odreagování se.

S vašimi kraso-
b r u s l a ř s k ý m i
kreacemi úzce
souvisí krásné
kostýmy, které
v každé sezóně
p r a v i d e l n ě
n ě k o l i k r á t
obměňujete podle
zaměření vašich
vystoupení – co se
však děje s těmi již
nepoužívanými úbory?

Radka:  Všechny máme
doma uložené ve skříni, já
konkrétně mám plnou skříň
bruslařských kostýmů a
civilního oblečení stále málo.
Jednou možná uděláme
muzeum, protože za těch
deset let, jež spolu
vystupujeme, máme kostýmů
několik desítek.

René: My nic nevyhazujeme,
všechno máme doma schováno.
Snad jen dva nebo tři kostýmy jsme
prodali jiným bruslařským párům,
a to jen proto, že se tématicky
nehodily k našim jízdám.

S jakými plány vstupujete do
nadcházející sezóny?

René:  My raději nic dopředu
neplánujeme, protože ono to nakonec
stejně dopadne všechno jinak.

Radka: Nejlepší je stavět se k věcem
pozitivně, brát je tak, jak jdou, letošní
sezónu začínáme o něco lépe než tu
minulou, protože jsme zatím zdraví, loni
měl René zlomenou ruku, což bylo velice
nepříjemné.

René: Vrcholem je však samozřejmě
mistrovství světa, kde se budeme snažit
titul obhájit.

Žijete v USA, kde jsou pro
krasobruslení lepší podmínky než u
nás, hodláte se po ukončení
sportovní kariéry vrátit do ČR nebo
jste se v USA usadili natrvalo?

René: Určitě se vrátíme zpět domů. Tuto
variantu bereme jako nejlepší, protože pro
nás znamená rodinné zázemí, máme zde
rodiče, přátele a známé, které potřebujeme
mít nablízku. Když říkám domů, myslím
tím do Brna.

Chtěli byste na závěr něco vzkázat
čtenářům Informátoru, tedy
studentům VŠB – TUO?

Radka: Ať odloží učebnice a přijdou se
podívat na Mrazíka, který bude až do
února příštího roku (do konce letošního
roku v ČR a první dva měsíce v roce 1999
na Slovensku) k vidění na stadionech
mnoha českých a slovenských měst.

Děkuji za rozhovor.
Šárka Vilamová

Snímky na předcházející
straně a nahoře jsou ze

světové premiéry muzikálu na
ledě Mrazík.

Dole: Radka Kovaříková a
René Novotný v kostýmu
z volné jízdy „Carmen“, se
kterou vyhráli Mistrovství
světa profesionálů v r. 1997
ve Washingtonu.
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